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001/25 Godkjenning av innkalling, sakliste og møteprotokoll 
 
 
001/25 Formannskap 28.01.2025 
Vedtak: 

 
Innkalling og sakliste blir godkjent. Sak 003/25 og 006/25  trekt frå saklista. Møteprotokoll frå 
siste møte blir godkjent. 

Møteleiar, Kristine Solvang Nesvik  (FRP) og Anders Lindbeck (SV) blir valde til å godkjenne 
protokoll frå dette møtet. 

 
Behandling: 

Forslag fremma av Håkon Lykkebø Strand Fremskrittspartiet 

Kristine Solvang Nesvik (Frp) og Anders Lindbeck (SV) 

Sak 003/25 og 006/25 vert trekt frå saklista.  

Votering: 
Kommunedirektøren si innstilling og ordførar sitt forslag med endring av saklista samrøystes 
vedtatt. 

 

Kommunedirektøren si innstilling: 
Innkalling og sakliste blir godkjent. Møteprotokoll frå siste møte blir godkjent. 

Møteleiar, .................. blir valde til å godkjenne protokoll frå dette møtet. 

 
 
 
002/25 Referatsaker  
 
 
002/25 Formannskap 28.01.2025 
Vedtak: 
Refererte saker blir tatt til vitande. 

 
Behandling: 

Votering: 
Kommunedirektøren si innstilling samrøystes vedtatt 

 

Kommunedirektøren si innstilling: 

Refererte saker blir tatt til vitande. 

 



 
003/25 Egenandeler BRM Prioriterte tiltak 2025-2026 
 
 
003/25 Formannskap 28.01.2025 
 
Behandling: 

Saka vart trekt i samband med sak 001/25 - Godkjenning av innkalling, sakliste og 
møteprotokoll. 

 

 
126/24 Formannskap 03.12.2024 
  

Vedtak: 
Saken utsettes for å bli behandlet ved en senere anledning på grunn av nye opplysninger i saken 

 
Behandling: 

Utsettingsforslag Håkon Lykkebø Strand Fremskrittspartiet 

Saken utsettes for å bli behandlet ved en senere anledning på grunn av nye opplysninger i saken 

Votering: 
Utsettingsforslaget sett fram av ordførar Håkon Lykkebø Strand (FRP) vart enstemmig vedtatt. 

 

Kommunedirektøren si innstilling: 

Formannskapet vedtar økte budsjettrammer for egenandeler i økonomiplan for budsjettposten 
«BRM prioriterte tiltak» i perioden 2025-2026: 

 Vedtak egenandeler 2025: kr 13 975 000 

 Vedtak egenandeler 2026: kr 11 325 000 

Budsjettposten vil brukes til de to prosjektene i henhold til forslag fra administrasjonen: 

 Byromsprosjektet i Ålesund Sentrum (utvikling av Harald Torsviks Plass, Korsatunnelen, 
St Olavs plass) - detaljprosjekt og bygging  

 Sjøholt Sjøtrappa - bygging 

Økt budsjettramme finansieres med økt låneopptak tilsvarende: 

  kr  4 000 000 for 2025 

  kr. 11 325 000 for 2026 

 
 
 



004/25 Forenklet månedsrapport pr. 30.11.24 
 
 
004/25 Formannskap 28.01.2025 
 
Vedtak: 
Ålesund formannskap tar forenklet månedsrapport for november 2024 til orientering. 

 
Behandling: 

Votering: 
Kommunedirektøren si innstilling samrøystes vedtatt 

 

Kommunedirektøren si innstilling: 
Ålesund formannskap tar forenklet månedsrapport for november 2024 til orientering. 

 
 
 
005/25 Mottak av flyktninger - Ålesund kommune 2025 
 
 
005/25 Formannskap 28.01.2025 
 
Tilråding: 
Ålesund kommunestyre vedtar at Ålesund kommune tar imot og bosetter 180 flyktninger i 2025, 
der 6 av plassene benyttes til bosetting av enslige mindreårige over 15 år.  

 
Behandling: 

Mottak av flyktninger - Ålesund kommune 2025 Tor-André Gram Franck Fremskrittspartiet 

Ålesund kommunestyre vedtar  at Ålesund kommmune tar imot og bosetter 0 flyktninger i 2025 

Votering: 
Kommunedirektøren si innstilling fekk 9 stemmer og er tilrådd 
 
Tor-André Gram Franck (Frp) sitt forslag 4 stemmer. 
Desse stemte for Tor-André Gram Franck sitt forslag: 
Kristine Solvang Nesvik, Håkon Lykkebø Strand, Rolf-Magne Asbjørnsen og Tor-André Gram 
Franck, Frp 

 

 
005/25 Hovudutval for kultur og oppvekst 22.01.2025 
 
Tilråding: 
Ålesund kommunestyre vedtar at Ålesund kommune tar imot og bosetter 180 flyktninger i 2025, 
der 6 av plassene benyttes til bosetting av enslige mindreårige over 15 år.  



 
Behandling: 

Mottak av flyktninger Tor-André Gram Franck Fremskrittspartiet 

Ålesund kommunestyre vedtar  at Ålesund kommmune tar imot og bosetter 0 flyktninger i 2025 

Votering: 
Alternativ votering: 
Leder Tor-André Gram Franck (Frp) sitt forslag fikk 3 stemmer og falt. Disse stemte for: Asgeir 
Berg (Frp), Kristine Solvang Nesvik (Frp) og Tor-André Gram Franck (Frp). 
 
Kommunedirektøren si innstilling fikk 8 stemmer og er tilrådd. 

 

Kommunedirektøren sin innstilling: 
Ålesund kommunestyre vedtar at Ålesund kommune tar imot og bosetter 180 flyktninger i 2025, 
der 6 av plassene benyttes til bosetting av enslige mindreårige over 15 år.  

 
 
 
006/25 Ny samfunnsplan for Ålesund kommune - valg av satsingsområder 
 
 
006/25 Formannskap 28.01.2025 
 
Behandling: 

Saka vart trekt i samband med sak 001/25 - Godkjenning av innkalling, sakliste og 
møteprotokoll. 
Saka skal behandlast på nytt i hovudutvala. 

 
008/25 Hovudutval for kultur og oppvekst 22.01.2025 
 
Vedtak: 
Saken utsettes. 

 
Behandling: 

Utsettelsesforslag Tor-André Gram Franck Fremskrittspartiet 

Saken utsettes. 

Votering: 
Utsettingsforslaget fremma av leder Tor-André Gram Franck (Frp)  enstemmig vedtatt. 

 

 
003/25 Hovudutval for teknisk, miljø og samferdsel 20.01.2025 
Vedtak: 



Hovedutvalg for teknisk, miljø og samferdsel utsetter saken til neste møte. Dette er en så stor 
sak at man må dykke litt dypere ned i materien slik at man får spesifisert viktige 
satsingsområder. 

 
Behandling: 

Forslag fremma av Anne Berit Støyva Emblem (Ap), Geir Ove Leite (Ap) og Tore Johan Øvstebø 
(KrF)     

  

1. 

Tematikk til utdjuping av førsteutkast til vidare politisk behandling 

A. Ålesund sentrum ein attraktiv stad å bu, arbeide og opphalde seg 

B. God oppvekst og tilgjengelige friområder i alle kommunedelar 

C. Reint vatn, rein fjord og rensa avløp 

D. Sikkerheit og beredskap 

E. Effektiv og trygg samferdsel (kollektiv, biltrafikk, gang og sykkel) 

 Dokument  Send inn forslag  Lukk 

Utsettingsforslag fremma av FrP, Å og H     

Hovedutvalg for teknisk, miljø og samferdsel utsetter saken til neste møte. Dette er en så stor 
sak at man må dykke litt dypere ned i materien slik at man får spesifisert viktige 
satsingsområder. 

Votering: 
Utsettingsforslaget fremma av Daniella Baarholm (FrP) på vegner av Framstegspartiet, 
Ålesundlista og Høgre vedtatt med åtte mot tre stemmer. 

Desse stemte imot: Anne Berit Støyva Emblem (Ap), Geir Ove Leite (Ap), Tore Johan Øvstebø 
(KrF). 

 

 
002/25 Hovudutval for helse og omsorg 20.01.2025 
Vedtak: 
Saka vert utsett. 

 
Behandling: 

Utsettingsforslag, fremma av Runar Paulsen Høyre 

Saken utsettes til neste møte. 

Votering: 
Utsettingsforslaget til Runar Paulsen (H) vart samrøystes vedtatt. 

 



Kommunedirektøren si innstilling: 
1) Kommunestyret vedtar følgende satsingsområder for kommuneplanens samfunnsdel 2025-
2035: 

 A 

 B 

 C 

 ….. 

2) Kommunestyret foreslår følgende tematikk til utdypning i førsteutkast til videre politisk 
behandling:  

 … 

 … 

3) Kommunestyret ønsker å videreføre/endre kommunens visjon, verdier og motto.  

_______ får i oppdrag å legge fram forslag for kommunestyret.  

 
 
 
007/25 Oversendingsforslag budsjett 2025 
 
 
007/25 Formannskap 28.01.2025 
Vedtak: 

1. Ny tildelingsmodell for grunnskolene 
 
Formannskapet ber kommunedirektøren innhente en objektiv vurdering av dagens 
tildelingsmodell og deretter legge fram sak om fremtidig tildelingsmodell for grunnskolene i 
Ålesund. En objektiv vurdering av dagens tildelingsmodell betyr at en må innhente ekstern 
bistand og det er ikke avsatt budsjettramme til det. 

  

2. Fritt skolevalg 
 
Intensjonen i forslaget er ivaretatt gjennom politisk behandling av Skolebruksplanen. 

  

3. Salg av infrastruktur 

Formannskapet ber kommunedirektøren utrede videre salg av kommunal infrastruktur 
uavhengig av sak om salg av fiber. Eierskapsutvalget involveres videre i prosessen. 

  

4. Salg av kommunale barnehager 
 
Formannskapet stiller seg positive til eventuelle salg av kommunale barnehager, dersom 



interessenter tar kontakt med Ålesund kommune. Eventuelle salg av barnehager skal behandles 
politisk av kommunestyret. 

  

5. Konkurranseutsettelse av sykehjem  

Formannskapet vedtar at det legges frem sak for politisk behandling om konkurranseutsettelse 
av et sykehjem i Ålesund kommune, og at dette prioriteres før sak om konkurranseutsettelse av 
hjemmetjenesten. Sak legges frem for politisk behandling før sommeren 2025.  

  

6. Kvalitet på bilpark 

Formannskapet vedtar følgende retningslinjer for innkjøp av person- og varebiler: 

1. Miljøkrav: 
Kommunens bilpark skal i størst mulig grad bestå av lavutslippsbiler, der dette ikke er til 
ulempe for bilens bruksmønster og behov. 

2. Beredskap og strømtilgang: 
Innkjøp skal ta hensyn til beredskapsbehov og ladeinfrastruktur, i tråd med DSBs 
anbefalinger. 

3. Ansattinvolvering: 
Ansatte som bruker bilene i sitt arbeid, skal involveres for å sikre at bilene dekker 
arbeidsoppgavene. 

4. Kostnadskontroll: 
Personbiler uten særskilt tilpasning skal kjøpes til lavest mulig pris og innenfor 
momsfritaksbeløpet på 500 000 NOK. 

  

7. Barnehagebarn i andre kommuner  
 
Formannskapet avviser forslaget om å legge fram egen sak for hovedutvalg for kultur og 
oppvekst om hvordan løse utfordringen med barn fra Ålesund kommune som har 
barnehageplass i nabokommune da det allerede er på vei sak til politisk behandling som 
omhandler dette. 

  

8. Dialog med Skatteetaten  
 
Formannskapet vedtar at administrasjonen fortsetter dialogen med Skatteetaten med formål 
om å få oppgitt formuesverdi for flest mulig eiendommer. 

  

9. Sykefravær 

Formannskapet ber kommunedirektøren i løpet av våren 2025 å gi en grundig orientering om 
arbeidet med å redusere sykefraværet.  

  



10. Budsjett 2026  
 
Forslaget forkastes.  

  

11. Busskort for studenter  

Formannskapet vedtar at ordningen med busskort for studenter løftes fram i det eksisterende 
samarbeidet mellom Ålesund kommune, NTNU og Studentparlamentet.  

  

12. Oppfølging av investeringer  

Kommunedirektøren gir formannskapet en orientering om hvordan investeringsprosjekter 
følges opp, herunder gjeldende rutiner for igangsetting, oppfølging og rapportering. Gjøres i 
løpet av første halvår 2025. 

  

13. Verbalforslag BRM 

Formannskapet vedtar at byromsprosjektet skal legges frem for hovedutvalg for teknisk, miljø 
og samferdsel etter detaljprosjektering og før byggefasen starter. 

  

14. Lån til Ålesund kirkelig fellesråd 

Kommunedirektøren får fullmakt til å utarbeide en forvaltningsavtale med kirkelig fellesråd som 
skal regulere kommunekassens gjeldsforvaltning på vegne av kirkelig fellesråd. Avtalen inngås 
administrativt mellom partene, og man bør ha en intensjon om at kommunekassen kan overta 
gjeldsforvaltningen i løpet av første halvår 2025.  

  

15. BRM-private  

Formannskapet vedtar at en skal søke samarbeid med det private næringslivet slik at en 
sammen kan bidra til forskjønning av byromsprosjekt og andre byutviklingsprosjekt.  

  

16. Velforeninger 

Formannskapet vedtar at det legges frem en sak med alternative løsninger for hvordan 
velforeninger kan få fritak for ulike saksbehandlingsgebyr når de bidrar til vedlikehold av 
kommunal grunn. 

  

17. Museum 

Formannskapet vedtar at administrasjonen fortsetter dialogen med Viti og Aalesund museum 
for å finne en løsning. 

  

18. Trygg skolevei 



Formannskapet vedtar at mål om etablering av “Hjertesoner” rundt grunnskolene skal være en 
del av arbeidet med rullering av trafikksikkerhetsplanen. Det etableres en egen budsjettpost for 
investering og drift, for trygg skolevei f.o.m. 2026, for å bedre synliggjøre hva og hvor mye som 
bør brukes innenfor dette området. 

  

 
Behandling: 

Forslag fra Frp, H og Å fremma av Håkon Lykkebø Strand Fremskrittspartiet 

Alternative forslag til kommunedirektørens innstilling på følgende punkt: 

3. Salg av infrastruktur Forslag til vedtak: Formannskapet ber kommunedirektøren utrede videre 
salg av kommunal infrastruktur uavhengig av sak om salg av fiber. Eierskapsutvalget involveres 
videre i prosessen. 

4. Salg av kommunale barnehager Forslag til vedtak: Formannskapet stiller seg positive til 
eventuelle salg av kommunale barnehager, dersom interessenter tar kontakt med Ålesund 
kommune. Eventuelle salg av barnehager skal behandles politisk av kommunestyret. 

5. Konkurranseutsettelse av sykehjem Forslag til vedtak: Formannskapet vedtar at det legges 
frem sak for politisk behandling om konkurranseutsettelse av et sykehjem i Ålesund kommune, 
og at dette prioriteres før sak om konkurranseutsettelse av hjemmetjenesten. Sak legges frem 
for politisk behandling før sommeren 2025.  

6.  KvalitetÅlesund formannskap vedtar følgende retningslinjer for innkjøp av person- og 
varebiler: 

1. Miljøkrav: 
Kommunens bilpark skal i størst mulig grad bestå av lavutslippsbiler, der dette ikke er til 
ulempe for bilens bruksmønster og behov. 

2. Beredskap og strømtilgang: 
Innkjøp skal ta hensyn til beredskapsbehov og ladeinfrastruktur, i tråd med DSBs 
anbefalinger. 

3. Ansattinvolvering: 
Ansatte som bruker bilene i sitt arbeid, skal involveres for å sikre at bilene dekker 
arbeidsoppgavene. 

4. Kostnadskontroll: 
Personbiler uten særskilt tilpasning skal kjøpes til lavest mulig pris og innenfor 
momsfritaksbeløpet på 500 000 NOK. 

Kommunedirektøren får ansvar for oppfølging og implementering. 

15. BRM-private Forslag til vedtak: Formannskapet vedtar at en skal søke samarbeid med det 
private næringslivet slik at en sammen kan bidra til forskjønning av byromsprosjekt og andre 
byutviklingsprosjekt.  

  

Votering: 
Punktvis votering: 

Alternative forslag følgande punkt: 



3. Vedtatt med 9 mot 4 stemmer 
Desse stemte mot: Sindre Nakken og Anne Berit Støyva Emblem (A), Tore Johan Øvstebø (KrF) 
og Anders Lindbeck (SV) 

 
4. Vedtatt med 9 mot 4 stemmer 
Desse stemte mot: Sindre Nakken og Anne Berit Støyva Emblem (A), Tore Johan Øvstebø (KrF) 
og Anders Lindbeck (SV) 

 
5. Vedtatt med 10 mot 3 stemmer 
Desse stemte mot: Sindre Nakken og Anne Berit Støyva Emblem (A) og Anders Lindbeck (SV) 

  

6. Vedtatt med 10 mot 3 stemmer 
Desse stemte mot: Sindre Nakken og Anne Berit Støyva Emblem (A) og Anders Lindbeck (SV) 

 
16. Vedtatt med 10 mot 3 stemmer. 
Desse stemte mot: Sindre Nakken og Anne Berit Støyva Emblem (A) og Anders Lindbeck (SV) 

  

Kommunedirektøren si innstilling på øvrige punkt samrøystes vedtatt. 

 

Kommunedirektøren si innstilling: 
  

1. Ny tildelingsmodell for grunnskolene 

Forslag til vedtak:  
Formannskapet ber kommunedirektøren innhente en objektiv vurdering av dagens 
tildelingsmodell og deretter legge fram sak om fremtidig tildelingsmodell for grunnskolene i 
Ålesund. En objektiv vurdering av dagens tildelingsmodell betyr at en må innhente ekstern 
bistand og det er ikke avsatt budsjettramme til det. 

  

2. Fritt skolevalg 

Forslag til vedtak: 
Intensjonen i forslaget er ivaretatt gjennom politisk behandling av Skolebruksplanen. 

  

3. Salg av infrastruktur 

Forslag til vedtak: 
Formannskapet vedtar at forslaget om å legge frem sak om mulig salg av ulik infrastruktur 
avvises.  

  

4. Salg av kommunale barnehager 



Forslag til vedtak:  
Formannskapet vedtar at forslaget om å legge fram sak om salg av kommunale barnehager 
avvises. 

  

5. Konkurranseutsettelse av sykehjem 

Forslag til vedtak: 
Konkurranseutsetting av sykehjem må ses i sammenheng med øvrige anbudsprosesser innenfor 
tjenesteområdet helse- og omsorg, og prioriteres ikke på nåværende tidspunkt.  

  

6. Kvalitet på bilpark 

Forslag til vedtak:  
Ålesund formannskap ber kommunedirektøren presisere i interne dokumenter, kommunikasjon 
og skriv om anskaffelser av bil at en alltid anskaffe bil slik at totalprisen for bilholdet blir så lavt 
som mulig, og at anskaffelsen skal være dimensjonert i forhold til det faktiske bilbehovet man 
har (lastekapasitet, rekkevidde EL, osv..).  Før anskaffelse av bil skal virksomhetene også alltid 
først forsøke å se om behovet kan dekkes av allerede eksisterende biler i bilparken. 

  

7. Barnehagebarn i andre kommuner  

Forslag til vedtak: 
Formannskapet avviser forslaget om å legge fram egen sak for hovedutvalg for kultur og 
oppvekst om hvordan løse utfordringen med barn fra Ålesund kommune som har 
barnehageplass i nabokommune da det allerede er på vei sak til politisk behandling som 
omhandler dette. 

  

8. Dialog med Skatteetaten  

Forslag til vedtak: 
Formannskapet vedtar at administrasjonen fortsetter dialogen med Skatteetaten med formål 
om å få oppgitt formuesverdi for flest mulig eiendommer. 

  

9. Sykefravær 

Forslag til vedtak: 
Formannskapet ber kommunedirektøren i løpet av våren 2025 å gi en grundig orientering om 
arbeidet med å redusere sykefraværet.  

  

10. Budsjett 2026  

Forslag til vedtak: 
Forslaget forkastes.  

  

11. Busskort for studenter  



Forslag til vedtak: 
Formannskapet vedtar at ordningen med busskort for studenter løftes fram i det eksisterende 
samarbeidet mellom Ålesund kommune, NTNU og Studentparlamentet.  

  

12. Oppfølging av investeringer  

Forslag til vedtak: 
Kommunedirektøren gir formannskapet en orientering om hvordan investeringsprosjekter 
følges opp, herunder gjeldende rutiner for igangsetting, oppfølging og rapportering. Gjøres i 
løpet av første halvår 2025. 

  

13. Verbalforslag BRM 

Forslag til vedtak: 
Formannskapet vedtar at byromsprosjektet skal legges frem for hovedutvalg for teknisk, miljø 
og samferdsel etter detaljprosjektering og før byggefasen starter. 

  

14. Lån til Ålesund kirkelig fellesråd 

Forslag til vedtak: 
Kommunedirektøren får fullmakt til å utarbeide en forvaltningsavtale med kirkelig fellesråd som 
skal regulere kommunekassens gjeldsforvaltning på vegne av kirkelig fellesråd. Avtalen inngås 
administrativt mellom partene, og man bør ha en intensjon om at kommunekassen kan overta 
gjeldsforvaltningen i løpet av første halvår 2025.  

  

15. BRM-private  

Forslag til vedtak: 
Formannskapet vedtar at en i fremtidige prosjekt skal søke samarbeid med det private 
næringslivet slik at en sammen kan bidra til forskjønning av byromsprosjekt og andre 
byutviklingsprosjekt. 

  

16. Velforeninger 

Forslag til vedtak: 
Formannskapet vedtar at det legges frem en sak med alternative løsninger for hvordan 
velforeninger kan få fritak for ulike saksbehandlingsgebyr når de bidrar til vedlikehold av 
kommunal grunn. 

  

17. Museum 

Forslag til vedtak: 
Formannskapet vedtar at administrasjonen fortsetter dialogen med Viti og Aalesund museum 
for å finne en løsning. 

  



18. Trygg skolevei 

Forslag til vedtak: 
Formannskapet vedtar at mål om etablering av “Hjertesoner” rundt grunnskolene skal være en 
del av arbeidet med rullering av trafikksikkerhetsplanen. Det etableres en egen budsjettpost for 
investering og drift, for trygg skolevei f.o.m. 2026, for å bedre synliggjøre hva og hvor mye som 
bør brukes innenfor dette området. 

  

 
 
 
008/25 Uttalelse til debatthefte fra Ålesund kommune 
 
 
008/25 Formannskap 28.01.2025 
Vedtak: 

Formannskapet vedtar følgende uttalelse til KS debatthefte 2025, fra forventning til virkelighet, 
spørsmål 1 til 4:  

Folkevalgte 

1. Hvordan kan dere som folkevalgte redusere og håndtere forventningsgapet gjennom 
aktiviteten i de politiske organene (kommunestyre og underliggende organer) og samspillet med 
administrasjonen? 

Prioritering: Gjennomføre tydelige prioriteringer basert på tilgjengelige ressurser og behovene i 
kommunen. Det kan innebære å omfordele ressurser fra mindre kritiske områder til mer 
presserende behov.  Ålesund kommune er på generelt grunnlag enig i følgende beskrivelse fra 
debattheftet. “Realiteten er at det krever omfattende endringer og nedskalering av tjenestene 
for å kunne møte den budsjettmessige og personellmessige situasjonen fremover. Denne 
realiteten er til dels underkommunisert – eller ikke oppfattet og akseptert av myndigheter, 
befolkningen og politikere nasjonalt – og til dels heller ikke lokalt. God dialog med innbyggerne 
er avgjørende for å lykkes med å håndtere forventningsgapet”. 

Samarbeid: Det er viktig å arbeide tett med administrasjonen for å sikre at beslutninger er godt 
forankret og basert på grundige analyser. Det er viktig involvere administrasjonen tidlig i 
prosessen for å få innsikt og støtte. 

Kommunikasjon: Sørge for å kommunisere realistiske forventninger til innbyggerne og andre 
interessenter. Være tydelig på hvilke ressurser som er tilgjengelige og hvilke prioriteringer som 
må gjøres. Lovpålagte medvirkningsorgan etter kommuneloven § 5-12 kan og må involveres på 
en godt måte. 

Innovasjon og utvikling: Det er samtidig viktig å fremme nye og realistiske løsninger for å møte 
utfordringene. Det kan inkludere bruk av teknologi, nye arbeidsmetoder og samarbeid med 
andre kommuner eller private aktører. Det innebærer å effektivisere arbeidsprosesser, ta i bruk 
ny teknologi og digitalisering, og utvikle kompetanse blant ansatte. 
 
2. Hvordan kan KS bistå i dette arbeidet i den enkelte kommune og fylkeskommune? 



Kommunikasjon: KS har mulighet til å sette problemstillingen på sakskartet, både slik det er 
gjort her i debattheftet og som en viktig samfunnsaktør.  

Rådgivning: KS bør tilby rådgivning og støtte til kommuner og fylkeskommuner i deres arbeid 
med å håndtere forventningsgapet. Dette kan inkludere deling av  om beste praksis, nye 
løsninger og sammeligning av nivå for tjenestetildeling. KS bør også være en pådriver i dele 
informasjon om nye innovative og digitale løsninger som kan gi god effekt for kommunene.  

Opplæring og samlinger: KS kan brukes samlinger og eventuelt kurs som for eksempel 
folkevalgtopplæring til å adressere problemstillingen.  

Verktøy og digitale løsninger: Utvikle og tilby verktøy og digitale løsninger som kan hjelpe 
kommuner og fylkeskommuner med å analysere og prioritere ressurser, samt måle effekten av 
tiltakene de iverksetter. 

Rekruttering: Bemanningsnormen for pedagogisk personale i grunnskolen er viktig for å sikre et 
godt skoletilbud til barna. Derfor må vi sikre at flere utdanner seg til lærere og at de blir 
værende i jobben etter endt utdanning. For å motvirke lærerflukt mener vi KS må ta i bruk hele 
spekteret av verktøy - også lønn.  

Det understrekes viktigheten av andre yrkesgrupper sin plass i skolen. Det er også viktig å 
beholde og ivareta disse. 
 
 
Innbyggere 

3. Hvordan kan dere som folkevalgte bidra til å skape forståelse i befolkningen og 
lokalsamfunnet for at ressursene er begrenset og at dette tvinger frem tøffere prioriteringer og 
alternative løsninger? 

Åpenhet: Være åpen og ærlig om de økonomiske realitetene og utfordringene kommunen står 
overfor. Dele informasjon om budsjett, prioriteringer og nødvendige omstillinger. 

Dialog: Engasjere innbyggerne i dialog om utfordringene og løsningene. Herunder bruke 
medvirkningsorganer i samsvar med kommuneloven § 5-12  og andre kanaler for å få innspill og 
skape forståelse. 

Informasjon: Gi god og lettfattelig informasjon om hvorfor visse prioriteringer må gjøres, og 
hvilke konsekvenser det vil ha for tjenestetilbudet. Bruk eksempler og konkrete tall for å 
illustrere situasjonen. 

 
Nasjonale myndigheter 

4. Hva vil være de viktigste budskapene KS kan bringe inn i dialogen med nasjonale myndigheter 
for å redusere statlig detaljstyring, gi mer fleksibilitet og øke handlingsrommet lokalt innenfor 
velferdsområdet? 

Redusere detaljstyring:  KS bør argumentere kraftig for behovet for mindre detaljstyring fra 
staten, slik at kommuner og fylkeskommuner får større handlingsrom til å tilpasse tjenestene 
etter lokale behov. Det er også behov for å kommunisere tydeligere realitetene i den 
kommunale hverdagen til media, nasjonale myndigheter og lokalsamfunnet. Et velfungerende 
lokaldemokrati er også avhengig av et lokalt politisk handlingsrom dersom det ikke skal forvitre. 

Økt fleksibilitet: KS skal være en pådriver for fleksibilitet i lovverk og retningslinjer, slik at 
kommunene kan finne innovative løsninger og tilpasse tjenestene på en mer effektiv måte. Det 



er spesielt viktig  i forhold til formelle kompetansekrav til deler av tjenesteutførelsen, 
bemanningsnormer og arbeidstidsordninger.  

Ressurser:  Det kan ikke  være slik at den enkelte kommune selv alene skal forklare den 
økonomiske og personellmessige situasjonen i hvert sitt kommunestyre, uten at det er en 
nasjonal politikk som tydelig blir kommunisert utad til innbyggere om det. KS kan fremme 
behovet for en mer behovsbasert fordeling av ressurser fra staten, slik at kommunene ev. kan 
møte de økende kravene og forventningene fra innbyggerne. Staten bør ev. bli tydeligere på hva 
kommunene skal gjøre mindre av dersom våre nasjonale politikere mener det. 

Støtte til utvikling og omstilling: KS kan be om støtte til felles utviklingstiltak og 
omstillingsprosesser, inkludert økonomisk støtte og kompetanseutvikling, for å sikre at 
kommunene kan møte fremtidens utfordringer på en bærekraftig måte. 

 
Behandling: 

Tilleggforslag fra Sindre Nakken, Anne Berit Støyva Emblem (A), Anders Lindbeck (SV) og Tore 
Johan Øvstebø (KrF) fremma av Anne Berit Støyva Emblem Arbeiderpartiet 

Tillegg punkt 2 - Rekruttering: 
 
Bemanningsnormen for pedagogisk personale i grunnskolen er viktig for å sikre et godt 
skoletilbud til barna. Derfor må vi sikre at flere utdanner seg til lærere og at de blir værende i 
jobben etter endt utdanning. For å motvirke lærerflukt mener vi KS må ta i bruk hele spekteret 
av verktøy - også lønn.  

Det understrekes viktigheten av andre yrkesgrupper sin plass i skolen. Det er også viktig å 
beholde og ivareta disse. 

Votering: 
Kommunedirektøren si innstilling samrøystes vedtatt. 
Tilleggsforslag frå Anne Berit Støyva Emblem (A) m.fl  vedtatt med 8 mot 5 stemmer. 

Desse stemte mot: Jessica Gärtner og Monica Molvær (H), Håkon Lykkebø Strand, Rolf-Magne 
Asbjørnsen og Tor-Andre Gram Franck (Frp) 

 

Kommunedirektøren sin innstilling: 

Formannskapet vedtar følgende uttalelse til KS debatthefte 2025, fra forventning til virkelighet, 
spørsmål 1 til 4:  

Folkevalgte 

1. Hvordan kan dere som folkevalgte redusere og håndtere forventningsgapet gjennom 
aktiviteten i de politiske organene (kommunestyre og underliggende organer) og samspillet med 
administrasjonen? 

Prioritering: Gjennomføre tydelige prioriteringer basert på tilgjengelige ressurser og behovene i 
kommunen. Det kan innebære å omfordele ressurser fra mindre kritiske områder til mer 
presserende behov.  Ålesund kommune er på generelt grunnlag enig i følgende beskrivelse fra 
debattheftet. “Realiteten er at det krever omfattende endringer og nedskalering av tjenestene 
for å kunne møte den budsjettmessige og personellmessige situasjonen fremover. Denne 
realiteten er til dels underkommunisert – eller ikke oppfattet og akseptert av myndigheter, 



befolkningen og politikere nasjonalt – og til dels heller ikke lokalt. God dialog med innbyggerne 
er avgjørende for å lykkes med å håndtere forventningsgapet”. 

Samarbeid: Det er viktig å arbeide tett med administrasjonen for å sikre at beslutninger er godt 
forankret og basert på grundige analyser. Det er viktig involvere administrasjonen tidlig i 
prosessen for å få innsikt og støtte. 

Kommunikasjon: Sørge for å kommunisere realistiske forventninger til innbyggerne og andre 
interessenter. Være tydelig på hvilke ressurser som er tilgjengelige og hvilke prioriteringer som 
må gjøres. Lovpålagte medvirkningsorgan etter kommuneloven § 5-12 kan og må involveres på 
en godt måte. 

Innovasjon og utvikling: Det er samtidig viktig å fremme nye og realistiske løsninger for å møte 
utfordringene. Det kan inkludere bruk av teknologi, nye arbeidsmetoder og samarbeid med 
andre kommuner eller private aktører. Det innebærer å effektivisere arbeidsprosesser, ta i bruk 
ny teknologi og digitalisering, og utvikle kompetanse blant ansatte. 
 
2. Hvordan kan KS bistå i dette arbeidet i den enkelte kommune og fylkeskommune? 

Kommunikasjon: KS har mulighet til å sette problemstillingen på sakskartet, både slik det er 
gjort her i debattheftet og som en viktig samfunnsaktør.  

Rådgivning: KS bør tilby rådgivning og støtte til kommuner og fylkeskommuner i deres arbeid 
med å håndtere forventningsgapet. Dette kan inkludere deling av  om beste praksis, nye 
løsninger og sammeligning av nivå for tjenestetildeling. KS bør også være en pådriver i dele 
informasjon om nye innovative og digitale løsninger som kan gi god effekt for kommunene.  

Opplæring og samlinger: KS kan brukes samlinger og eventuelt kurs som for eksempel 
folkevalgtopplæring til å adressere problemstillingen.  

Verktøy og digitale løsninger: Utvikle og tilby verktøy og digitale løsninger som kan hjelpe 
kommuner og fylkeskommuner med å analysere og prioritere ressurser, samt måle effekten av 
tiltakene de iverksetter. 
 
Innbyggere 

3. Hvordan kan dere som folkevalgte bidra til å skape forståelse i befolkningen og 
lokalsamfunnet for at ressursene er begrenset og at dette tvinger frem tøffere prioriteringer og 
alternative løsninger? 

Åpenhet: Være åpen og ærlig om de økonomiske realitetene og utfordringene kommunen står 
overfor. Dele informasjon om budsjett, prioriteringer og nødvendige omstillinger. 

Dialog: Engasjere innbyggerne i dialog om utfordringene og løsningene. Herunder bruke 
medvirkningsorganer i samsvar med kommuneloven § 5-12  og andre kanaler for å få innspill og 
skape forståelse. 

Informasjon: Gi god og lettfattelig informasjon om hvorfor visse prioriteringer må gjøres, og 
hvilke konsekvenser det vil ha for tjenestetilbudet. Bruk eksempler og konkrete tall for å 
illustrere situasjonen. 

 
Nasjonale myndigheter 



4. Hva vil være de viktigste budskapene KS kan bringe inn i dialogen med nasjonale myndigheter 
for å redusere statlig detaljstyring, gi mer fleksibilitet og øke handlingsrommet lokalt innenfor 
velferdsområdet? 

Redusere detaljstyring:  KS bør argumentere kraftig for behovet for mindre detaljstyring fra 
staten, slik at kommuner og fylkeskommuner får større handlingsrom til å tilpasse tjenestene 
etter lokale behov. Det er også behov for å kommunisere tydeligere realitetene i den 
kommunale hverdagen til media, nasjonale myndigheter og lokalsamfunnet. Et velfungerende 
lokaldemokrati er også avhengig av et lokalt politisk handlingsrom dersom det ikke skal forvitre. 

Økt fleksibilitet: KS skal være en pådriver for fleksibilitet i lovverk og retningslinjer, slik at 
kommunene kan finne innovative løsninger og tilpasse tjenestene på en mer effektiv måte. Det 
er spesielt viktig  i forhold til formelle kompetansekrav til deler av tjenesteutførelsen, 
bemanningsnormer og arbeidstidsordninger.  

Ressurser:  Det kan ikke  være slik at den enkelte kommune selv alene skal forklare den 
økonomiske og personellmessige situasjonen i hvert sitt kommunestyre, uten at det er en 
nasjonal politikk som tydelig blir kommunisert utad til innbyggere om det. KS kan fremme 
behovet for en mer behovsbasert fordeling av ressurser fra staten, slik at kommunene ev. kan 
møte de økende kravene og forventningene fra innbyggerne. Staten bør ev. bli tydeligere på hva 
kommunene skal gjøre mindre av dersom våre nasjonale politikere mener det. 

Støtte til utvikling og omstilling: KS kan be om støtte til felles utviklingstiltak og 
omstillingsprosesser, inkludert økonomisk støtte og kompetanseutvikling, for å sikre at 
kommunene kan møte fremtidens utfordringer på en bærekraftig måte. 

 
 
 
009/25 Politisk behandling av KVU- Storfjordsambandet 
 
 
009/25 Formannskap 28.01.2025 
Vedtak: 
  
Ålesund kommune tek konseptvalutgreiinga (KVU) for Storfjordsambandet til vitande.  

Ålesund kommune er positive til at Storfjordsambandet jobbar vidare med konsept 3- kryssing 
av Storfjorden. I det vidare arbeidet vil kommunen anbefale: 

1. At Storfjordsambandet arbeider vidare med konsept 3 – kryssing av Storfjorden og 
prioriterer å greie nærare ut alternativ B. 

2. At behovet og kravet om at store cruiseskip må kunne passere blir greidd ut. 

3. At framtidige tekniske løysingar og prosjektmetodikk som kan tilfredstille krav til 
seglingshøgde og ei realiserbar løysing blir greidd ut.  

4. At Storfjordsambandet ikkje nyttar ressursar til å greie ut nærare alternativa CD, CE og 
CDE, då dei ikkje syner å vere i tråd med samfunnsbehova og målsetjingane definert i 
KVU-en, og har lågast nytte i forhold til kostnadene. 

5. Ålesund kommune vil ta stilling til om Storfjordsambandet bør gå vidare med KS1 etter 
at kommunane Stranda, Ålesund og Sykkylven har gjennomført politisk handsaming av 



konseptvalutgreiinga (KVU) for Storfjordsambandet, og dei tre kommunane har samla 
seg om kva alternativ som er interessant å vurdere vidare. 

6. Utgreiing av eit 0+ -alternativ, utbetring/oppgradering av dagens vegsystem med auka 
frekvens på fergeavgangar, som syner kostnad/nytte, for å jamføre mot alternativ B. 
Dette i tillegg til det obligatoriske 0-alternativet (vidareføring av dagens løysing).  

 
Behandling: 

Votering: 
Kommunedirektøren si innstilling samrøystes vedtatt. 

 

Kommunedirektøren si innstilling: 
 Ålesund kommune tek konseptvalutgreiinga (KVU) for Storfjordsambandet til vitande.  

Ålesund kommune er positive til at Storfjordsambandet jobbar vidare med konsept 3- kryssing 
av Storfjorden. I det vidare arbeidet vil kommunen anbefale: 

1. At Storfjordsambandet arbeider vidare med konsept 3 – kryssing av Storfjorden og 
prioriterer å greie nærare ut alternativ B. 

2. At behovet og kravet om at store cruiseskip må kunne passere blir greidd ut. 

3. At framtidige tekniske løysingar og prosjektmetodikk som kan tilfredstille krav til 
seglingshøgde og ei realiserbar løysing blir greidd ut.  

4. At Storfjordsambandet ikkje nyttar ressursar til å greie ut nærare alternativa CD, CE og 
CDE, då dei ikkje syner å vere i tråd med samfunnsbehova og målsetjingane definert i 
KVU-en, og har lågast nytte i forhold til kostnadene. 

5. Ålesund kommune vil ta stilling til om Storfjordsambandet bør gå vidare med KS1 etter 
at kommunane Stranda, Ålesund og Sykkylven har gjennomført politisk handsaming av 
konseptvalutgreiinga (KVU) for Storfjordsambandet, og dei tre kommunane har samla 
seg om kva alternativ som er interessant å vurdere vidare. 

6. Utgreiing av eit 0+ -alternativ, utbetring/oppgradering av dagens vegsystem med auka 
frekvens på fergeavgangar, som syner kostnad/nytte, for å jamføre mot alternativ B. 
Dette i tillegg til det obligatoriske 0-alternativet (vidareføring av dagens løysing).  

 
 
 
010/25 Avvikling av Åknes Tafjord Beredskap IKS 
 
 
010/25 Formannskap 28.01.2025 
Tilråding: 

1. Ålesund kommunestyre godkjenner vedtaket i representantskapet om avvikling av 
Åknes/Tafjord Beredskap IKS. 

2. Kommunestyret gir administrasjonen fullmakt til å følge opp avviklingsprosessen.  

 



Behandling: 

Votering: 
Kommunedirektøren si innstilling samrøystes tilrådd. 

 

Kommunedirektøren si innstilling: 

1. Ålesund kommunestyre godkjenner vedtaket i representantskapet om avvikling av 
Åknes/Tafjord Beredskap IKS. 

2. Kommunestyret gir administrasjonen fullmakt til å følge opp avviklingsprosessen. 
  

 
 
 
011/25 Søknad om fritak frå kommunale verv ut juni 2025 
 
 
011/25 Formannskap 28.01.2025 
Vedtak: 
Ålesund formannskap vedtekt å innvilge permisjon frå alle kommunale verv for Lars Johan 
Thomassen til og med 30.6.2025.  

 
Behandling: 

Votering: 
Kommunedirektøren si innstilling samrøystes vedtatt 

 

Kommunedirektøren si innstilling: 
Ålesund formannskap vedtekt å innvilge permisjon frå alle kommunale verv for Lars Johan 
Thomassen til og med 30.6.2025.  

 
 
 
012/25 Eventuelt - spørsmål - orienteringar 
 
 
012/25 Formannskap 28.01.2025 
 
Behandling: 

Votering: 
Det var ikkje meldt inn spørsmål til møtet 

 

Innkome til møtet: 

 



 
 
013/25 Høring - Strategisk havneplan 2025-2034 
 
 
013/25 Formannskap 28.01.2025 
Vedtak:  

Ålesund formannskap støtter godkjennelse av strategisk havneplan 2025-2034 slik den 
foreligger. 

 
Behandling: 

Alternativt fellesforslag fra Frp, Høyre og Ålesundlista fremma av Hans Kjetil Knutsen 
Ålesundlista 

  

Ålesund formannskap støtter godkjennelse av strategisk havneplan 2025-2034 slik den 
foreligger. 

Votering: 
Alternativ votering 
Kommunedirektøren si innstilling fekk 4 stemmer 
Fellesforslaget fekk 9 stemmer og er vedtatt 
Desse stemte mot: Sindre Nakken og Anne Berit Støyva Emblem (A), Tore Johan Øvstebø (KrF) 
og Anders Lindbeck (SV) 

 

Kommunedirektørens innstilling: 

1. Formannskapet ber Havnerådet utsette vedtak av strategisk havneplan, og at nytt 
planutkast utarbeides og sendes ut på høring først etter at det har blitt utarbeidet 
eierstrategi og selskapsavtalen har blitt revidert. 

2. Formannskapet har høringsinnspill til Strategisk havneplan 2025-2034 slik det kommer 
fram under ”Vurderinger og innspill” i saksframlegget. 

3. Formannskapet foreslår at Ålesundregionens havnevesen IKS tar initiativ til at «Felles 
erklæring om en mer miljøvennlig cruisenæring» fra 2019 blir revidert.  

 
 


